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علمالهدی:
باآزادسازیفضایمجازی،ارتجاعشروعمیشود

امام جمعه مشهد با بیان اینکه دشمن بر نفوذ فرهنگی در جامعه متمرکز شده 
است گفت: دشمنان به دنبال بازگشت جامعه ایران به قبل از انقلاب هستند.

به گزارش تســنیم، علم الهدی در خطبه دوم نمازجمعه این هفته ۲۵ آبان که 
با حضور اقشــار مختلف جامعه در حرم مطهر امام رضا علیه السلام برگزار شد، 
با اشاره به ســخنان رهبر معظم انقلاب در دیدار اخیر خود با اعضای مجلس 
خبرگان رهبری، اظهار کرد: ایشــان در این دیدار فرمودند »رســالت انقلاب، 
تحقــق توحید در زندگانی اجتماعی مردم اســت، توســعه توحید در زندگی 
اجتماعی مردم با منافع بعضی از داخل و خارج ســازگار نیست و درصدد این 

هستند که از گسترش توحید در زندگی مردم جلوگیری کنند«.
علم الهدی با بیان این که در جریان ثقیفه بنی ســاعده، انقلاب اسلامی پیغمبر 
نیز در مرز ارتجاع واقع شــد، یادآور شــد: اگر قیام صدیقه اطهر سلام الله علیه 
و مبارزات ایشــان با این انحراف نبود، انقلاب پیامبر به نقطه براندازی قرآن و 
اسلام منتهی می شد.  علم الهدی گفت: یکی از عواملی که سبب می شود جامعه 
امــروز به عقب بازگردد، ترویج ولنگاری در فضای مجازی و بعضی حرکت های 
رسانه ای است که در اختیار نسل جوان قرار دارد؛ مقام معظم رهبری در یکی 
از فرمایشاتشــان فرمودند »جبهه عظیمی از لحاظ فرهنگی دارد به ما تهاجم 
می کند، این دفعه خودشان صریحأ می گویند غلبه بر حاکمیت اسلام با جنگ 
نظامی و تحریم اقتصادی میســر نیســت بلکه با کار فرهنگی و نفوذ فرهنگی 
موفقیت آمیز اســت«؛ تا زمانی که مردم به عقب برنگردند، آمریکا و اسرائیل از 

دست این مردم مقاوم نفس راحت نخواهند کشید.
ارتجاعبهمروررخمیدهد

 امام جمعه مشــهد با بیان این که اگر بنا شد هرچه در این کشور انسان مقاوم 
و بیدار است را بکشند، حتی اگر ۱۰ نفر از این مردم نیز باقی بماند، آمریکا بر 
همان ده نفر هم نمی تواند حکومت کند، اظهار کرد: ارتجاع آفت انقلاب است 
و این اتفاق هم به مرور رقم می خورد؛ وقتی فضای مجازی آزاد شــود و زمینه 
گسترش فساد در دســترس جوان قرار گیرد و یا با بی حجاب برخورد نشود و 
بی حجابی آزاد شود، ارتجاع از این مسائل شروع می شود و به نقطه ای می رسد 

که جامعه ما به جامعه قبل از انقلاب بازگردد. 

خطیبجمعهاصفهان:
خبرگانرهبریدرکمیسیونیمحرمانه

سهنفرراشناساییواولویتبندیکردهاند
سیدابوالحســن مهدوی، امام جمعه موقت اصفهان در خطبه های نماز جمعه 
اصفهان با اشاره به سالروز ۲۵ آبان و حماسه مردم اصفهان اظهار کرد: در چنین 
روزی ۳۷۰ شهید بر روی دستان مردم اصفهان تشییع شدند و همزمان صدها 

نفر عازم جبهه های جنگ شدند.
بنابر گزارش ایمنا، وی به برگزاری کنگره ۲۴ هزار شهید استان اصفهان اشاره 
کرد و افزود: برخی مسئولین به همین مناسبت با رهبر انقلاب دیدار کردند که 
در این دیدار معظم لــه از اصفهان تجلیل فراوان کردند و فرمودند که اصفهان 
پیشتاز علم، صنعت، شهادت و شــجاعت است؛ ایشان تأکید کردند که تدین 
مردم اصفهان بی نظیر اســت و همین تعداد بالای شــهدا و جانبازان اصفهانی 
نشــان دهنده تدین مردم این استان اســت. وی گفت: مطلب دوم فرمایشات 
رهبر انقلاب در دیدار با خبرگان رهبری است که فرمودند خبرگان باید شخص 
مناسبی را به این منظور شناسایی کنند؛ این سخن را رهبر انقلاب از دوره سوم 
خبرگان رهبری همواره در هر جلســه ای تکرار کرده اند و خبرگان رهبری نیز 
در کمیسیونی محرمانه سه نفر را شناسایی و اولویت بندی کرده اند، چرا که این 
امر وظیفه اصلی خبرگان است و موضوع جدیدی نیست اما در فضای مجازی 

دشمنان از این بیانات مقام معظم رهبری سوءاستفاده می کنند.

رویداد

۸نفرازکارمندانشهرداریورامیندستگیرشدند
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان ورامین از دستگیری ۸ نفر از کارمندان 

متخلف شهرداری این شهرستان و مرتبطین آنها خبر داد.
به گزارش ایلنا، شــمس دادســتان عمومی و انقلاب شهرســتان ورامین از 
دســتگیری ۸ نفر از کارمندان متخلف شهرداری این شهرستان و مرتبطین 
آنها به اتهام مشارکت در ارتشاء و اعمال نفوذ برخلاف حق و مقررات خبر داد.

شمس دادستان عمومی و انقلاب شهرستان ورامین در رابطه با دستگیری های 
صورت گرفته در شهرداری شهرستان ورامین گفت: پس از گزارش های واصله 
از سوی مراجع ذیصلاح درباره تخلفات در شهرداری ورامین پیرامون ساخت 
و ساز های غیر مجاز و تضییع حقوق عامه و انجام تحقیقات اولیه که بیش از 
چندین ماه توســط ضابطین به طول انجامید در نهایت با جمع آوری دلایل 
و مســتندات قانونی، در مرحله اول ۴ نفــر و در مرحله بعدی ۴ نفر دیگر از 

کارمندان متخلف شهرداری ورامین دستگیر شدند.
دادســتان ورامین تاکید کرد: تشــکیل پرونده قضایی مذکور، نباید موجب 
اهمال مدیران شهرداری در ارائه خدمات شهری به شهروندان ورامین شود.

عدلیه

علیمطهری:
وفاقیعنیداشتنبرداشتیکسان

FATFازتوسعهبرجامو
تفسیرها و تحلیل ها از واژه »وفاق ملی« که مسعود پزشکیان بیان کرده است، 
متفاوت اســت و با گذشــته ۴ ماه از زمانی که دولت چهاردهم تشکیل شده 
تا به امروز، تعریف مشــخصی درباره آن بیان نشده است. برخی از سیاسیون 
بر این باور هســتند که وفاق ملی به معنی حضور افراد هم فکر ولو از جناح 
مختلف در دولت اســت و برخی دیگر این موضــوع را رد می کنند و حضور 
مخالفان دولت را در پاســتور به ضرر پزشــکیان می دانند. در همین راستا 
»یک سوال مشخص و مشــترک« درباره وفاق ملی را با طیفی از سیاسیون 
پرسیده ایم، در ادامه پاسخ های علی مطهری، نماینده ادوار مجلس و  نجات الله 
ابراهیمیان، عضو سابق شورای نگهبان به سوال خبرگزاری خبرآنلاین را می 

خوانید: 
تعریفوتفسیرشــماازشعار»وفاق«رئیسجمهورچیست؟برخی 
این شــعار را بخاطر شفاف نشدن از سوی رئیس جمهور پاشنه آشیل دولت 
می دانند که مســیر را برای ســهم دادن به طیف های مختلف و حتی رقبا و 
مخالفان دولت باز کرده اســت و برخی هم معتقدند با این رویکرد فشارها به 
دولت برای عملیاتی کردن برخی شعارها و برنامه هایش برداشته یا کمتر می 
شــود؟ فکر می کنید این مســیر انتصابات در دولت در چارچوب وفاق قابل 

تعریف و قابل دفاع است؟
پاسخ علی مطهری: سیاســت وفاق که آقای پزشکیان در پیش گرفتند یک 
سیاست درست و هوشــمندانه بوده است. بدون وفاق نمی توان به پیشرفت 
و توســعه رسید. درگیری های گروهی و جناحی وقت و سرمایه های کشور را 
تلف می کند. در اثر سیاست وفاق افرادی از گروه ها و احزاب مختلف مناصب 
را به عهده می گیرند. مهم این است که این افراد وجوه مشترک فکری داشته 
باشند و به گونه ای نباشد که نظراتشان درباره مبانی فکری و آرمان ها خیلی 
از هم فاصله داشته باشــد.  باید حداقل به طور نسبی برداشت های یکسانی 
مثلا اصل ولایت فقیه، آزادی بیان، نوع برخورد با منتقدان، پیشرفت و توسعه 
اقتصادی کشــور، سیاست خارجی، توافق برجام و مسئله اف ای تی اف داشته 

باشند.  
اگر در این گونه موضوعات یک توافق نســبی نداشــته باشــند کشور دچار 
مشــکل خواهد شد.  پاسخ نجات الله ابراهیمیان: اگر منظورشان این است که 
از گرایش ها و تفکرات مختلف سیاســی بیاورند، به نظر من وقتی مردم رأی 
می دهند باید یک گروه سیاســی با شعارها و برنامه های مشخص مسئولیت 
این شعارها و برنامه ها را برعهده بگیرد.  برای اینکه این مسئولیت را برعهده 
بگیرد، لازم اســت که افــرادی را به کار بگیرد که به شــعارها و برنامه های 
دولت پایبند باشند تا پس از به پایان رسیدن ماموریت، مردم بتوانند آنان را 
بازخواست کنند که چرا به این شعارها و برنامه ها عمل نکردند.   اگر بخواهند 
افرادی را با ســلایق و تفکرات مختلف به صورت درهم بیاورند، ممکن است 
یک نوع فرار از مســئولیت باشــد و بعدا بگویند که فلانی نگذاشت، دیگری 
خیانت کرد یا فلان شخص همراهی نکرد. بهانه های مختلف جور می شود که 
افراد به مســئولیت خود عمل نکنند و از زیر بار آن فرار کنند. این وفاق ملی 
با این نحو که می گویند یک شعار بی معنی است که من نمی فهمم یعنی چه.

احزاب

نمایندهمجلس:
دولتچهاردهمبهترینتصمیماترا

برایحلمشکلاتکشوراتخاذ
واجراکردهاست

عضو فراکسیون مســتقلین مجلس شورای اسلامی گفت: 
دولــت چهاردهم بهترین تصمیمــات را از زمان روی کار 

آمدن تا امروز اتخاذ و اجرا کرده است.
احمد بیگدلی در گفت وگو با ایرنا با اشاره به عملکرد دولت 
چهاردهم اظهار داشت: دولت چهاردهم از ابتدای کار خود 
با وجود همه مشــکلات به ویژه مشکلات امنیتی منطقه، 

بهترین تصمیمات را اتخاذ و اجرا کرد.
عضو فراکسیون مســتقلین مجلس شورای اسلامی اظهار 
داشت: من نمی گویم وضعیت موجود وضعیت ایده آل است 
اما وضعیتی است که برای آن بهترین تصمیمات اتخاذ شده 
و اگر دولت عقلانیت به خــرج نمی داد وضعیت به مراتب 

بدتر از این ها می شد.
بیگدلی خاطر نشــان کرد: دولــت چهاردهم هم در بحث 
مسائل امنیتی منطقه عملکرد خوبی داشت و هم در حوزه 
مســائل اقتصادی و دیگر مشکلات کشور توانست بهترین 

تصمیمات را اتخاذ کند.
عضو فراکسیون مستقلین مجلس تاکید کرد: دولت آقای 
پزشکیان از ابتدای کار تا امروز مابقی مطالبات گندم کاران 
معوقات پرستاران را پرداخت کرد و ما در این مدت شاهد 

افزایش حقوق و مزایای پرستاران در کشور بودیم.
وی تصریــح کرد: علاوه بــر این در این مــدت در مورد 
اعتراضات دانشــجویان و اســاتید و مشــکلات مربوط به 

استخدامی ها رسیدگی های لازم صورت گرفت.
بیگدلی افزود: البته در این جا نباید حمایت های همه جانبه 
مقام معظم رهبری را از دولت از نظر دور داشــت چرا که 
اگر حمایت های همه جانبه ایشــان و اجازه معظم له برای 
برداشت از صندوق توسعه ملی نبود بی شک مشکلات فوق 

الذکر مرتفع نمی شد.
بیگدلی خاطرنشان کرد: امیدوارم در ادامه مسیر ما شاهد 
حل هرچه بیشــتر و بهتر مســائل اقتصادی، اجتماعی و 

معیشتی کشور باشیم.

رسایی:
گزارشکمیسیونامنیتملی

دربارهانتصابظریفدرصحنمجلس
بهرایگذاشتهمیشود

یک نماینده مجلس گفت: این هفته گزارش کمیســیون 
امنیــت ملی درباره انتصــاب غیرقانونی ظریف به معاونت 
ریاست جمهوری در صحن علنی مجلس به رأی  گذاشته 
می شــود. در صــورت رأی مجلس پرونــده تخلف آقای 

پزشکیان به قوه قضائیه می رود.
به گزارش ایلنا، پیرو درخواســت حدود ۴۰ نماینده، هفته 
آینده )سه شــنبه( گزارش کمیســیون امنیت ملی درباره 
انتصاب غیرقانونی آقای ظریف که فرزندانش تابعیت کشور 
آمریکا را دارند، قرائت و در صحن علنی رأی گیری می شود. 
در صورت رأی مجلس، پرونده تخلف آقای پزشکیان به قوه 
قضائیه می رود تا بدون نوبت رسیدگی شود. مطابق قانون، 
انتصاب فردی که خودش، فرزندان یا همســرش تابعیت 
کشور دیگری داشته باشند، غیرقانونی است. اصرار بر این 
انتصاب، جرم انگاری شــده. وزارت اطلاعات همین دولت 
اعلام کرده فرزندان ظریــف  تابعیت آمریکا دارند. موضوع 
آنقدر بدیهی است که هیچ نماینده ای نمی تواند به آن رأی 

ندهد، مگر اینکه باندگرایی بر او غلبه کرده باشد.

باباییکارنامه:
کفافزایشحقوقها
باید3۰درصدباشد

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی پیشنهاد 
افزایــش ۲۰ درصدی حقوق کارمنــدان دولت در بودجه 
۱۴۰۴ گفــت: با توجه به اینکه تورم بیــش از ۴۰ درصد 
است افزایش ۲۰ درصد دستمزدی برای کارمندان به نظر 
من سنخیتی ندارد و می طلبد که هم مجلس، کمیسیون 
تلفیق و دولت در ادامه بررسی بودجه سال ۱۴۰۴ در این 
مورد تصمیم مناسبی اتخاذ کنند. درست است که ما نباید 
ســقف بودجه را تغییر دهیم اما اولویت ها را که می توانیم 
تغییر دهیم. علی بابایی کارنامی عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره 
پیشــنهاد افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارمندان دولت در 
بودجه ۱۴۰۴ گفت: دکتر پزشــکیان و اکثر کاندیداهایی 
که در این دوره انتخابات ریاســت جمهوری با هم رقابت 
می کردند در این اصل با هم مشــترک بودند. به ویژه آقای 
دکتر پزشکیان و آقای قالیباف در رقابتی که با هم داشتند 
در یک مورد باهم مشــترک بودند و آن هم تعیین مزد به 
نســبت تورم در سال بوده است. وی ادامه داد: این به نظر 
من یکی از محورهای بســیار خوب است البته یک تاکیک 
مناسب در حوزه مدیریت حکمرانی و اقتصاد است. لذا باید 
این سیاست به طور جدی در دستور کار مجموعه دوستان 
قرار بگیرد تــا بتوانیم تصمیماتی را بگیریم که با توجه به 
تورمــی که در حال حاضر وجود دارد و بیش از ۴۰ درصد 

نیز اعلام شده است مشکلات کمتر شود.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس خاطرنشان کرد: با توجه 
به اینکه تورم بیش از ۴۰ درصد اســت افزایش ۲۰ درصد 
دســتمزدی برای کارمندان به نظر من سنخیتی ندارد و 
می طلبد که هم مجلس، کمیسیون تلفیق و دولت در ادامه 
بررسی بودجه ســال ۱۴۰۴ در این مورد تصمیم مناسبی 
اتخاذ کنند. درست است که ما نباید سقف بودجه را تغییر 

دهیم اما اولویت ها را که می توانیم تغییر دهیم.
بابایی کارنامی تصریح کرد: البته یک موضوع وجود دارد و 
آن این است که در حین رسیدگی بودجه سالانه بهانه ای را 
دوستان چه در دولت و چه در کمیسیون تلفیق درخصوص 
بحث سقف بودجه پیشنهادی دارند و آن را مانند پتکی بر 
ســر نمایندگان مجلس می زنند و گویا عملا ما باید مکلف 
باشیم که هر آنچه را که دوستان گفته اند انجام دهیم. بله 
ما نباید سقف بودجه را تغییر دهیم اما جابجایی ردیف ها و 
مسیرهای رسیدن به بودجه کامل پیشنهادی به نظر من از 
اختیارات نمایندگان مجلس است البته باید در جهت تعامل 

حداکثری و توافق رسمی با دولت باشد.
وی درباره پیشنهاد ۲۰ درصدی حقوق کارمندان ادامه داد: 
این موضوع مورد تایید ما حتما نیســت من فکر نمی کنم 
هیچ نماینده ای این ۲۰ درصد را بپذیرد چراکه اصلا عددی 
نیست و من نمی دانم این عدد را از کجا آورده اند و این برای 
ما سوال است که این اعداد که در بودجه قرار می گیرد باید 

واقع بینانه باشد و از همین رو باید سریعا اصلاح شود.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تصریح کرد: این موارد را 
بررســی می کنیم و حتما این پیشنهاد از سوی کمیسیون 
اجتماعی درخصوص افزایش این میزان مطرح خواهد شد.

وی در پاسخ به این سوال که به نظر شما چند درصد باید 
این میزان برای سال آینده افزایش پیدا کند، گفت: کف آن 
باید ۳۰ درصد باشــد و باید مجلس و دولت توافق کنند و 

باید برخی از ردیف ها را حذف کنند و جابجا کنند.

مجلس

علیلاریجانی،بهعنوانفرستادهویژه
رهبرانقلاببهسوریهولبنانسفرکرد.
درجریاناینسفربامقاماتدوکشور
دیداروگفتوگوداشتهاست.فرستاده
ویژهرهبرانقلابازانتقالپیامرهبری
انقلاببهنبیهبریدراینسفرخبرداده

است.
در حاشــیه ســفر لاریجانی به سوریه رژیم 
صهیونیستی ســاختمانی در نزدیکی محل 
جلسه وی با رییس شورای عالی امنیت ملی 

سوریه مورد اصابت سه موشک قرار گرفت.
انتقالپیامرهبریانقلاببهنبیهبری

فرســتاده ویژه رهبر انقلاب در جریان سفر 
خود به بیروت پایتخت لبنان در اولین برنامه 
با  نخست وزیر این کشــور، نجیب میقاتی 
دیــدار کرد. پس از آن در شــبکه اجتماعی 
ایکس از دیدار بــا نبیه بری، رئیس مجلس 

لبنان خبر داد. 
لاریجانــی همچنیــن پــس از دیــدار با 
نخســت وزیر و رئیس مجلس این کشــور با 
حضور در کنفرانس خبــری، اظهار کرد: ما 
وظیفــه ای برای خود می دانیــم که از ملت 

لبنــان و خواسته هایشــان حمایت کنیم و 
امیدواریم هرچه زودتر شــرایط این کشــور 
بهبود پیدا کند و مردم عزیزی که از مناطق 
جنوب مجبور شــدند به بخش های دیگری 

بروند بتوانند به خانه های خود بازگردند.
وی افزود: سفر ما برای این بود که بگوییم ما 
در همه شرایط از ملت لبنان و مسئولان این 
کشور حمایت می کنیم و طبعاً رایزنی هایی 
برای حل مسائل با مسئولان لبنانی داشتیم.

لاریجانــی همچنین تاکید کــرد: امیدوارم 
مشکلات و آلام مردم لبنان به زودی برطرف 

شود.
فرســتاده ویــژه رهبر انقلاب در پاســخ به 
پرسشــی درباره اینکه »آیا تصمیم لبنان و 
موضع این کشــور در زمینه توافق ۱۷۰۱ را 
قبول می کنید یا خیر«، اظهار کرد: ما از هر 
موضوع مهمی که مسئولان و مقاومت لبنان 

بپذیرند، حمایت می کنیم.
وی در پاسخ به پرسشی دیگر مبنی بر اینکه 
»آیا می خواهید ســندی که دیروز به دست 
ســفیر آمریکا به مسئولان لبنان داده شد را 
برهم بزنید؟« تصریح کرد: ما دنبال برهم زدن 

چیزی نیستیم. ما دنبال حل مسائل هستیم . 
ما در همه شــرایط پشــتیبان ملت لبنان 
هســتیم. آنانی که اوضــاع را برهم  می زنند 
نتانیاهو و دارودســته او هستند. دوستان و 

دشمنان تان را بشناسید.
لاریجانی همچنین در واکنش به پرسشــی 
براینکه »آیا پیامــی از رهبر انقلاب به نبیه 
بری داشته است«، این موضوع را تأیید کرد.

فرســتاده ویــژه رهبر انقلاب در پاســخ به 
پرسشی درباره اینکه »عده ای می گویند ایران 
از مقاومت درســت برداشته است و واکنش 
وی بــه این ادعا« گفت: فکر می کنم شــما 
حرف های شوخی را خیلی جدی می گیرید. 

چه کسی این حرف ها را زده است؟
وی همچنین در پاســخ به پرسشــی درباره 
اینکه »پیام ایران به حزب الله لبنان در سایه 
جنگی فعلی چیست«، گفت: حزب الله جریان 
رشیدی است. ملت لبنان هم ملت رشیدی 
هستند و خودشان می دانند چه کنند. ما در 
همه شرایط از مقاومت حمایت می کنیم اما 
خودشان می دانند چه کاری باید انجام دهند.
لاریجانی در پاسخ به این پرسش که »ایران 

چگونه از مقاومت اسلامی حمایت می کند«، 
تصریح کرد: خودتان می دانید چگونه حمایت 

می کنیم.
فرســتاده ویــژه رهبر انقلاب در پاســخ به 
پرسشــی دربــاره اینکه »آیا دربــاره توافق 
۱۷۰۱ با رئیس مجلس لبنان گفت وگو کرده 
است؟«، اظهار کرد: ایشان توضیحات خوبی 

در این زمینه ارائه کردند.
دیدار با گروه های سیاسی فلسطینی و لبنانی

فرســتاده ویژه رهبر انقلاب در ادامه سفر به 
لبنان در جمع اعضای گروه های فلســطینی 

و لبنانی نیز حاضر و با آنان گفت وگو کرد.
گفتوگوبااسد

فرســتاده ویژه رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در جریان سفر به ســوریه با رییس  جمهور 
این کشــور دیدار کرد. علــی لاریجانی، که 
در راس هیاتی به ســوریه سفر کرده بود در 
جریان این دیدار با بشــار اسد رییس جمهور 
سوریه دیدار و گفت وگو کرد. تحولات منطقه 
به  ویژه تشــدید تنش های صهیونیســتی و 
تجاوزات مستمر به فلسطین لبنان و ضرورت 
توقف آن در این دیدار موردبحث و بررســی 

قرار گرفت.
در این دیــدار همچنین روابــط دوجانبه و 
راه های تقویت آن به نفــع دو ملت و مردم 
منطقه بررســی شــد. در این دیدار اسد بر 
پایبندی دمشق به حقوق تاریخی فلسطین، 
حمایت از پایداری مردم فلســطین و لبنان 
به هر وســیله، توقف کشتار و پایان دادن به 
نسل کشــی در این دو سرزمین تاکید کرد و 
گفت: پایبندی به حقوق تاریخی فلسطین، 
حمایت از استقامت و پایداری ملت فلسطین 
و لبنان، توقف جنایات و نسل کشی ضروی 
است.  لاریجانی نیز با تاکید بر حمایت ایران 
از سوریه در تمام ســطوح بر نقش محوری 
ســوریه در منطقه و تلاش برای تقویت این 
نقش برای خدمت به کشورها و مردم منطقه 
تاکید کرد و گفت: ســوریه نقش محوری در 
منطقه دارد و ایران همواره در کنار ســوریه 
اســت و آماده ارایه هرگونــه حمایت از این 
کشــور اســت. لاریجانی در جریان سفر به 
سوریه با رییس مجلس این کشور نیز دیدار 

داشته است. 

بیستمینمجمععمومیانجمناسلامی
مدرسیندانشگاههابادستورکارارائه
گزارشیکسالهشورایمرکزی،دفاتر
بازرسان انتخاب و بازرسان و سهگانه
بــهصورت آینده، براییکســال

حضوریومجازیبرگزارشد.
به گزارش جماران، محمود صادقی، دبیرکل 
انجمن اســلامی مدرسین دانشــگاه ها، در 
ابتدای این مراســم گزارشی از عملکرد یک 

ساله شورای مرکزی ارائه داد.
صادقی افزود: واحد تشــکیلات انجمن در 
راه انــدازی واحدهای دانشــگاهی یا احیاء 
واحدهایــی که فعالیت آنها محدود شــده 
بود را در دســتور کار قرار دادند و با ایجاد 
کمیته هــای معیــن بانــوان و جوانان در 
دانشــگاه های غیر دولتی برای گســترش 
تشــکیلات انجمن فعالیت کردند و برنامه 
دارند کــه عضویت انجمن را بــا تأکید بر 
جوانــان و بانوان اعضای هیــأت علمی در 
واحدهای جدید دانشــگاهی و دانشگاه های 
غیــر دولتی گســترش بدهنــد. همچنین 
برگزاری مجامع منطقه ای انجمن مدرسین 

جزء اولویت ها قرار دارد.
دانشگاهریشهتوسعهاست

غلامرضا ظریفیان نیز طی سخنانی در این 
مراســم گفت: از زمان تأســیس تا انقلاب 
اسلامی، آموزش عالی در مهمترین تحولات 
کشــور حضور داشــته و بعد از انقلاب هم 
دانشگاه به شــدت بزرگ شد و توسعه پیدا 
کــرد و بعد از آمدن آقــای خاتمی تصمیم 
گرفتند که ساختار آموزش عالی را متناسب 
با آنچــه که در جهــان پیرامون هســت، 
ساماندهی کنند و تلاش کردند که دانشگاه 
را به جایگاه خــودش برگردانند. یک طرح 
یک ســاله انجام دادند که دانشــگاه ریشه 
توسعه اســت؛ میوه توســعه نیست و اگر 
بخواهد ریشه توســعه باشد، چه اقتضائاتی 
دارد. نهایتا لایحه کــه بخش مهمی از آن 
استقلال دانشگاه و آزادی آکادمیک بود، به 
مجلس رفت و تصویب شد و شورای نگهبان 

وتو کرد.
عضو هیأت علمی دانشــگاه تهران افزود: با 
آمدن آقای دکتر احمدی نژاد مجموعه نظام 
به این جمع بندی رســید که دانشگاه مهم 
اســت و به جای اینکه بال های این موجود 
ذی قیمــت را باز کنیم، بهتر اســت قفس 
ایجــاد کنیــم و او را در ایــن قفس انجام 
بدهیم؛ دولت ها عوض می شــوند و لذا امور 
این مســأله مهم را در اختیــار جایگاه های 
ماندگار بگذاریم. بســیاری از امور آموزش 
عالی مثل جذب، محتوای درسی و بسیاری 
از آیین نامه ها را از دانشگاه ها و حتی وزارت 
گرفتند و به ســمت شــورای عالی انقلاب 

فرهنگی بردند.
وی یادآور شد: آقای روحانی الحق و الانصاف 
سعی کرد دانشگاه را به دست دانشگاهیان 
بسپارد، اما به دلیل اینکه بسیاری از امورات 
تعیین وزیر از دســت رئیــس جمهور هم 
خارج شده بود، شاهد بودیم که نفر شانزده 
یا هفدهم پیشنهادی به سرانجام رسید. به 
هر حــال دوره آقای روحانــی خللی ایجاد 
کرد و به طور نســبی رؤسای دانشگاه بدی 
انتخاب نشــدند و در ستاد وزارتخانه هم با 
اینکه کارشان سخت بود، ولی مسیر غلطی 

را پیش نرفتند؛ ســعی کردند دانشگاه را به 
جایگاهش برگردانند ولی نشد.

ظریفیان اظهار داشــت: دوره آقای رئیسی 
به این نتیجه رســیدند که کار ناتمام دوره 
آقای احمدی نژاد را کامل کنند و دانشــگاه 
را کاملا واگذار کنند و امید هم داشتند که 
هشت سال دوره خوبی است و دانشگاه را در 
اختیار جبهه پایداری گذاشتند. همه شاهد 
هستید که چه کسانی را در دانشگاه مدیریت 
دادند و بسیاری از قواعد را قانونی کردند و 
به شــورای عالی انقلاب فرهنگی بردند. به 
هر حال سعی کردند همه خلل هایی که در 
دوره آقای احمدی نژاد نتوانســتند تکمیل 
کنند را اینجا کامل و »دانشــگاه اسلامی« 

از دیدگاه خودشان ایجاد کنند.
وی تأکید کرد: با آمدن آقای دکتر پزشکیان 
تلاش شد و آقای دکتر ظریف هم تمهیداتی 
انجام داد کــه کارگروهی برای تعیین وزیر 
تشکیل شود و در یک کارگروه نسبتا خوب 
۲۷ نفره تلاش شــد که از وزرای ســابق، 
اساتید گرانقدر، انجمن ها و شوراهای صنفی 
استفاده شود و حتی بعضی اساتید اخراجی 
حضور داشتند؛ از اساتید جوان و خانم ها هم 
اســتفاده کردیم. نهایتا فهرستی از وزرا در 
آمد و البته می دانســتیم با توجه به فضایی 
که ایجاد شــده و مناسباتی که هست، این 

فهرست وتو خواهد شد و همین هم شد.
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران ادامه داد: 
این فهرســت که اصلی ترین ســرمایه های 
آمــوزش عالی بودند و اگر بــه انتخاب آزاد 
هم می گذاشــتیم آنها رأی می آوردند، وتو 
شد. تلاش شــد که آموزش عالی به مسیر 
دیگری نرود و خود آقای دکتر پزشکیان از 
این جهت که دانشگاهی بود تلاش بیشتری 
داشت و نهایتا دکتر سیمایی صراف انتخاب 
شــد که در فهرســت دوم ما قرار داشت و 
انتخاب ایشــان را به فال نیک می گیرم؛ از 
افراد قابل اعتماد است و بعد هم که بیشتر 
آشنا شــدیم، به ضرس قاطع می گویم که 
آقای دکتر ســیمایی صراف فکر و ذهنش 
یک اصلاح طلب واقعی اســت و از دوستان 
قم ســؤال کردم و آقای محقق داماد به من 
گفت که ایشــان مجتهد اســت؛ و دوستان 

خوب و خوش فکری تأییدش کردند.
وی گفت: تصور دولت این بود که دولتی با 
مشــکلاتی تحویل می گیرند و همه کسانی 
که به دولــت رفتند، مثلا فکــر می کردند 
که چاه ۱۰۰ متر عمــق دارد و بعد رفتند 
و دیدنــد این چاه اصلا انتهــا ندارد. بخش 
عظیمی از اطلاعاتی که دوره قبل در مورد 
اقتصاد کشور به مردم داده شده، غلط است؛ 
ولی بنا نبود که دولت به سمت نفی گذشته 
بــرود. همین الآن در بودجه ســال آینده، 

دقیقا به اندازه کل بودجه، کسری داریم.
ظریفیان افزود: آقای دکتر سیمایی صراف 
همان روزهــای اول که بــه مجلس رفت، 
تماس گرفت و گفت که من پشیمان شده ام 
و نمی خواهم وزیر باشــم. چون از همان جا 
شرط کردند که این آدم ها نباید در آموزش 
عالی باشند و به ایشان فهرست دادند و در 
کمیته انتصابات باید این افراد باشند، اصلا 
آقای دکتر برید؛ »که عشق آسان نمود اول 
ولی افتاد مشکل ها«. هنوز مشکل نبود و به 
هر حــال در فضای آقای دکتر روحانی بود. 

وقتی بر صندلی نشســت، دید که اصلا این 
طوری نیست و مسأله ابعاد گسترده تر از این 
دارد. مسائلی در این ســه سال بر آموزش 
عالی گذشته که حل هر کدامش یک جنگ 

صلیبی و مشکلات سنگین نیاز دارد.
وی تصریــح کرد: قانون ۱۴۰۱ به شــدت 
دست مدیران را بست؛ که هرکس فرزندانش 
در خارج هســتند حتما بایــد کتبی اعلام 
کنــد، و قانون صلاحیــت، یعنی تمهیدات 
لازم را اندیشــیده بودند که اگر دولت هم 
تغییر کرد به راحتی نتوانند از این گذرگاه ها 
عبور کنند. شــورای انقــلاب فرهنگی یک 
بخش و دســتگاه های امنیتی یک طرف و 
مراکــز مختلف یک طرف هســتند. چون 
فشار می آوردند که حتما باید مام در کمیته 
انتصابات باشیم، آقای دکتر سیمایی صراف 
هیچ کمیته انتصابی را نگذاشت؛ و این یک 
بار سنگین روی دوش آقای دکتر گذاشت، 
چون یا باید خودش تصمیم می گرفت و یا 

با جمع کوچکی که آنجا بود.
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران یادآور شد: 
ابتــدای کار خیلی خوب پیش رفت و مکرر 
در دولت و بیرون گفتنــد با اینکه از آقای 
دکتر سیمایی صراف انتظار نداشتیم، دکتر 
سیمایی صراف نفر اول وزرا در تغییرات شد. 
بعضی از وزارتخانه ها تــا الآن در حد یکی 
دو نفر تغییر داده اند. اتفاقا این مشــکل شد 
برای آقای دکتر، چون دستگاه های نظارتی 
گفتند جاهای دیگر تــکان نخورده اند، چرا 
شما اینقدر تکان می خورید؟ انجمن اسلامی 
مدرسین، شــوراهای صنفی و اساتید فعال 
شــدند و افراد معرفی کردنــد و واقعا هم 
تصور این بود که همین افراد معرفی شوند؛ 
ولی برخی افرادی که شــفاهی تأیید کرده 
بودنــد را اعلام کردند کــه تأیید صلاحیت 

نمی شوند.
وی افزود: جریــان مقابل از شــوک اولیه 
انتخابــات بیرون آمد و بــه این جمع بندی 
رســید که بتواند بحث مدیران کشــور را 
مدیریــت کند. حاصل قضیه این شــد که 
بحث وفاق آقای دکتر پزشــکیان که بحث 
خوبی هم هســت، کشور واقعا به وفاق نیاز 
دارد، البتــه مهمترینش »وفــاق با مردم« 
اســت کــه ۵۰ و چنــد درصد آنهــا رأی 
ندادند، ولی به هر حــال این میان داری به 
میان مایگی انتخاب مســئولین تبدیل شد. 
در وزارت علــوم هم فشــار آوردند که این 
میان مایگی و پایین تر از میان مایگی شــکل 
بگیرد. آقای ســیمایی صراف یــک بار به 

من گفت که کمترین مشــکلم نمایندگان 
مجلس اســت؛ فشارهایی به من می آید که 
خیلی بیشتر از مجلس است و من نمی دانم 

با آنها چه کار کنم.
ظریفیــان تصریــح کــرد: در ارتبــاط با 
پژوهشگاه علوم انســانی، صریحا حکم شد 
که ایشــان نباید عوض شود؛ آقای سیمایی 
صراف باید چه کار می کرد؟ تغییر می داد؟ 
برای تغییر مدیر علم و صنعت پیام آمد این 
آدمــی که معرفی کرده اید را معرفی نکنید. 
حاصلش این شــد که مدت ها اســت آقای 
ســیمایی صراف ۴۰ نفر را معرفی کرده و 
هنوز تأییدشــان را نداده انــد و صراحتا هم 
گفته اند که اگر تأییــد کتبی ندهیم، دیگر 
نمی توانید مثل گذشــته انتخاب کنید؛ اگر 
انتخاب کنید، مثل همان رئیس دانشگاهی 
که انتخــاب کرده ایــد و مجبور هســتید 

عوضش کنید، همین اتفاق می افتد.
وی افــزود: الآن وزیر این پارادوکس را پیدا 
کرده که اگر نخواهد به یک ســری مسائل 
توجــه و اگر نخواهد با مجلس تا یک حدی 
مدارا کند، بحــث قوانینش و بودجه اش در 
مجلس با مشــکلات جدی مواجه می شود. 
ایشــان الآن می تواند برای کسانی که یک 
ماه گذشــته و تأیید نشــده اند، حکم بزند؛ 
اما اگر حکــم بزند، قاعده لج راه می افتد. تا 
جایی که مــن اطلاع دارم در عین حال که 
کار یک کمی متوقف شــده و با مشکلاتی 
مواجه هستند، ولی الآن با هماهنگی دکتر 
پزشکیان، آقای دکتر پزشکیان معتقد است 
برخی اختیاراتی کــه از وزارت علوم گرفته 

شده باید به وزارت علوم برگردد.
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران یادآور شد: 
در ارتباط با جذب و آیین نامه ارتقاء کارهای 
خوبی دارد در وزارت علوم می شــود که اگر 
محقق شــود، کارهای خوبی برداشته شده 
است. در هر حال علی رغم مشکلاتی که در 
وزارت علوم وجود دارد و این فشارها مدیر را 
محافظه کار می کند، آقای دکتر ظفرقندی 
تغییراتش زیاد نیست، ولی با همین تعداد 
کم او را به صحن علنی مجلس کشانده اند، 
فشارها ســنگین و کار خیلی سخت است؛ 
باید هر کمــک فکری می توانیــم، بکنیم. 
نمی خواهیم کار سیاسی بکنیم؛ می خواهیم 
دانشگاه را ســر جای خودش برگردانیم تا 
گسستی که بین توسعه ملی و توسعه علمی 
رخ داده و حاصل این ناترازی های عظیم در 
کشــور، کاهش اعتمــاد اجتماعی و بحران 

محیط زیست است، حل شود.

فرستادهویژهرهبریبهسوریهولبنانسفرکرد

لاریجانی در خط مقدم مقاومت

ظریفیاندربیستمینمجمععمومیانجمناسلامیمدرسیندانشگاهها:

مسائلیکهبرآموزشعالیگذشته،حلهرکدامشیکجنگصلیبینیازدارد


